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1.Počasie 
 
Svetová meteorologická organizácia vydala správu, v ktorej sa uvádza, že naša 
planéta zažila najextrémnejšie počasie v roku 2017. Škody spôsobené 
počasím a prírodnými živlami boli najväčšie v histórii našej planéty. Svetová 
meteorologická organizácia - WMO zdôrazňuje, že z roka na rok to môže byť 
horšie  v dôsledku globálneho otepľovania.  
Najväčšie škody spôsobili v roku 2017 mohutné hurikány  v oblasti Ameriky,   
vyžiadali  si škody za stovky miliónov dolárov.  Podľa odhadov Svetovej banky  
hurikány, ktoré vyčíňali,  spôsobili škody za 265 miliárd dolárov. Odhaduje sa, 
že  muselo svoje domovy opustiť viac než 25 miliónov ľudí. Rok 2017 patril k 
trom najteplejším rokom v histórii meraní a je to najteplejší rok, počas ktorého 
na našej planéte vystrájal jav El Niňo.  
Január 2017 priniesol na Slovensko silné mrazy, pričom na niektorých miestach 
klesla teplota vzduchu aj pod -30 °C. Po 30 rokoch to bol na väčšine územia 
najchladnejší január. Zima nás potrápila. 
Február 2017  na Slovensku teplotne nadnormálny, oteplilo sa, denné teploty 
dosahovali +1° C a nočné -7° C. 
V marci bola u nás najvyššia teplota  a to denná 22°C/0-1°C v noci.  
 Za teplým jarným počasím nasledovalo mimoriadne teplé leto.  
 V júni boli na území Slovenska  mimoriadne teplotné nadnormály. Na väčšine 
meteorologických staníc skončil jún 2017 ako druhý až tretí najteplejší od 
začiatku meteorologických meraní.  V priebehu leta 2017 bolo zaznamenaných 
až 62 tropických dní  a 29 tropických nocí.  
Júl 2017 bol z hľadiska množstva atmosférických zrážok podpriemerný mesiac, 
najviac zrážok padlo v dňoch 07.07. a 08.07. po 10 mm.  
V lete 2017 sme na území Slovenska pozorovali 52 dní s búrkou. Z 
celoslovenského hľadiska boli zrážkovo deficitné mesiace január, február, 
marec, máj, jún a august. Najväčší deficit bol dosiahnutý v júni, pričom v tomto 
mesiaci spadlo celkovo na Slovensku 65 mm zrážok.  Zrážkovo najbohatší 
mesiac, čo sa týka Slovenska, bol september so 126 mm zrážok. V 
západoslovenskom regióne bol zaznamenaný celoročný deficit zrážok -100 mm  
V septembri boli denné teploty na úrovní historického priemeru, t. j. od +13° C 
po +17° C a nočná teplota od +3 po +7° C. 11. september sa trochu odlíšil od 
iných dní s dennou teplotou + 24° C, ale 30. septembra bola denná teplota už 
len +14° C a nočná 0° C.  



Október sa teplotne pohyboval dennými teplotami od +9 až po + 15° C a 
nočnými od +1 do +6° C. Od 15. do 19. októbra prišlo príjemné oteplenie v 
podobe denných teplôt od +20 do +23° C. Netrvalo to dlho, hneď 20. októbra 
bolo už cez deň len +15 a v noci +4 C°. Záver mesiaca 31. októbra cez deň len +2 
°C a v noci -2 °C.  
November bol chladný,  s dennou teplotou od +2° C až po +12° C  a nočnou od -
3 po -1° C. Dokonca 28.novembra bolo cez deň nula a v noci -13 °C.  
V decembri   klesla nočná teplota na -18° C a denná -2° C, potom ešte 10.12. 
bolo cez deň -1° C a v noci -15;° 
 C. V ostatné dni decembra už denné teploty dosahovali „príjemných“ -2 C až 
+6° C a nočné od -5 až -13° C .  
 

2.Najdôležitejšie svetové a domáce udalosti v roku 2017  

1. január – Malta prevzala predsedníctvo EÚ 
20. január –  konala sa inaugurácia 45. prezidenta Spojených štátov amerických 
Donalda Trumpa  
26. január – americký prezident Donald Trump vydal exekutívny príkaz na 
výstavbu múru na hranici s Mexikom  
Brexit - v marci oznámila Veľká Británia odchod z Europskej únie, čím začali 
dvojročné rokovnia o dohode o vystúpení. Rokovania, ktoré môžu trvať 
maximálne dva roky, prebiehajú. Ak do marca 2019 nedôjde k dohode, 
nasleduje takzvaný tvrdý brexit.  
23. apríl –  uskutočnil sa v Petrohradskom metre teroristický útok.  Pri výbuchu 
zomrelo 16 ľudí.  
5. apríl – poslanci Národnej rady SR zrušili amnestie Vladimíra Mečiara z 3. 
marca a 7. júla 1998 a milosť exprezidenta SR Michala Kováča svojmu synovi z 
12. decembra 1997, dosiahli to prijatím uznesenia, za ktoré hlasovalo 129 
členov snemovne zo 144 prítomných.  
5. – 21. máj – konali sa 81. Majstrovstvá sveta v ľadovom hokeji v Kolíne nad 
Rýnom, víťazom sa stalo Švédsko, 2. miesto Kanada, 3. miesto Rusko. Slovensko 
skončilo na 10. mieste.  
7. máj – v druhom kole prezidentských volieb vo Francúzsku zvíťazil so 66,1 % 
Emmanuel Macron  
31. máj - ministra zahraničných vecí a európskych záležitostí SR Miroslava 
Lajčáka zvolili v americkom New Yorku za predsedu 72. zasadnutia Valného 
zhromaždenia (VZ) OSN zástupcovia členských štátov medzinárodnej 
organizácie.  
15. jún – zrušenie roamingových telefónnych poplatkov v rámci Európskej únie  
23. jún – uskutočnil sa štart prvej slovenskej družice skCube  



 17. august - minister školstva Peter Plavčan podal demisiu , dočasne bola  
poverená vedením rezortu ministerka pôdohospodárstva Gabriela Matečná 
(nominant SNS)  
11. september – minister zahraničných vecí a európskych záležitostí SR Miroslav 
Lajčák zložil v New Yorku slávnostný sľub predsedu 72. Valného zhromaždenia 
(VZ) OSN.  
13. september – prezident SR Andrej Kiska vymenoval za novú ministerku 
školstva, vedy, výskumu a športu a zároveň aj za členku vlády Martinu Lubyovú 
(nominant SNS).  
Migranti - za rok 2017 prišlo do Európy ilegálne asi len tretina migrantov (cca 
180 tisíc) oproti roku 2016. K poklesu dochádza najmä pod silným tlakom 
domáceho obyvateľstva postihnutých krajín a aj uzavretie macedónsko-gréckej 
hranice, dohoda s Tureckom, spolupráca s líbyjskou pobrežnou hliadkou a 
posilnenie európskej agentúry na ochranu vonkajších hraníc.  
30. september – Slovensko má ďalšieho blahoslaveného, je ním slovenský 
salezián, kňaz Titus Zeman. Obrad blahorečenia vykonal pri Kostole Svätej 
rodiny v Bratislave legát pápeža Františka. 
 14. december – prezident SR Andrej Kiska menoval na návrh Národnej rady SR 
za ústavných sudcov Miroslava Ďuriša, Janu Laššákovú a Mojmíra Mamojku. ÚS 
SR bude po takmer troch rokoch opäť v kompletnom zložení.  
 
 
4. november - v Slovenskej republike sa konali po prvý raz 
jednokolové voľby do vyšších územných celkov -VUC 
 
 Predsedami krajov sa tak oficiálne stali:  
 Juraj Droba                      Bratislavský kraj, 20,42 % 
 Jozef Viskupič                  Trnavský kraj, 42,90 % 
 Jaroslav Baška                 Trenčiansky kraj, 49,98 % 
 Milan Belica                     Nitriansky kraj, 34,10 % 
 Erika Jurinová                  Žilinský kraj, 43,67 % 
 Ján Lunter                         Banskobystrický kraj, 48,53 % 
 Milan Majerský                Prešovský kraj, 40,36 % 
 Rastislav Trnka                 Košický kraj, 37,8 % 
 
 Účasť za celé Slovensko bola 29, 95 %. 
 
 
 



 
3. Obyvateľstvo  
 
Demografické údaje 
 
Narodení:12 detí 
 
Prihlásení:13 občanov 
 
Odhlásení:14 občanov 
 
Úmrtie : 9 občanov 
 
Počet obyvateľov  k  31.12.2017     1204   
 
4. Činnosť orgánov samosprávy   
 
Bilancia uplynulého roka  
 
 Potreby rozvoja obce vyžadovali zmeny a doplnky územnoplánovacej 
dokumentácie obce. Táto skutočnosť si vyžadovala množstvo administratívy 
a nemalé finančné prostriedky. Podarilo sa získať dotáciu z ministerstva 
dopravy ,  tým boli náklady na vypracovanie územnoplánovacej dokumentácie 
zanedbateľné. 
Takisto  sa obec zapojila do projektu Zelené oči. Bola vypracovaná žiadosť a po 
doložení potrebných dokladov, sme získali 2000 € na výsadbu zelene,  tak sa 
mohla  obec  skrášliť a finančné prostriedky na túto oblasť , ktoré boli 
vyčlenené v rozpočte, sa  mohli použiť na inú prospešnú vec.  
Podobne  sa  obec zapojila do výzvy na rekonštrukciu hasičskej zbrojnice. 
Podmienkou bolo, aby bola vlastníkom takejto nehnuteľnosti. Keďže obec 
vhodnú nehnuteľnosť (budovu) nevlastnila, začali sa rokovania s vedením 
spoločnosti SAD a vznikla dohoda  na kúpu garáže a nocľahárne vodičov. Pre 
 obyvateľov Kobylia sa vytvorili bezpečnejšie podmienky,  za nízke náklady 
a svojpomocne sme  vybudovali verejné osvetlenie tejto časti obce. 
Zriaďovateľom ZŠ s MŠ je obec, ako zriaďovateľovi tohto právneho subjektu sa 
oplatilo vynaložiť úsilie a získali sa finančné prostriedky na odvodnenie spodnej 
časti budovy školy a opravu telocvične vo výške 61 180 € a na opravu 
vonkajšieho plášťa budovy čiastku 60 000 €, tým  sa stala budova školy nielen 
krajšia, modernejšia, ale aj efektívnejšia. Čo sa určite prejaví výraznou úsporou 



nákladov na energie. Aj v oblasti nákladov na školstvo sa na veci pozerá 
racionálne a efektívne.  Na zabezpečenie chodu školstva sa okrem štátu 
výraznou mierou podieľa aj obec zo svojich podielových daní.  
 V priebehu roka sa  vymenili dvere do tanečnej sály v kultúrnom dome, 
vymenili sa svietidlá vo vestibule KD pri šatni za modernejšie a úspornejšie. 
Doplnil sa inventár do kuchyne a zakúpila sa uviedla do prevádzky umývačka 
riadu. 
Z dôvodu pretekania vody do cintorína  sa urobil žľab, aby voda odtekala do 
zbernej šachty. Na cintoríne sa okolo kontajnera vysadila zeleň a nainštalovali 
sa aktuálne tabule hrobových miest. Svojpomocne sa urobili opravy 
prepadových šácht, odstránila sa porucha vody na cintoríne, odstránili sa 
nežiaduce dreviny a konáre, robili sa opravy chodníkov. Vykonávalo sa čistenie 
a kosenie potoka, cintorína a ostatných plôch v katastri obce vrátane Majera. 
Zostalo pravidlom pravidelné upratovanie námestia a cintorína vždy v piatok 
a v pondelok. 
Po ukončení nájomného vzťahu s firmou PDP, s.r.o. v areáli ZŠ s MŠ   do týchto 
priestorov bola presťahovaná Miestna ľudová knižnica v Nitrianskych Sučanoch. 
Podarilo sa nainštalovať na ihrisku TJ  automatické  zavlažovacie zariadenie, čo  
pomohlo kvalite trávnika . 

 

Zhodnotenie rozpočtového hospodárenia za rok 2017 
 

     Jednou z významných povinností obce je zbilancovať výsledky svojho 
hospodárenia za uplynulý rok  a informovať o nich poslancov obecného 
zastupiteľstva aj širokú verejnosť. Rozpočtové hospodárenie za rok 2017 bolo 
zhodnotené na zasadnutí obecného zastupiteľstva dňa 13. marca 2018.  

     Hospodárenie obce sa v uplynulom roku  riadilo rozpočtom obce, ktorý bol 
schválený dňa 12.12.2016 uznesením č. 52/2016 ako aj nutnými úpravami 
v priebehu roku 2017.  V roku 2017 sme dosiahli celkové príjmy vo výške  
793 396,93 €, čo predstavuje plnenie rozpočtu na 100,01 %.  

V rámci bežných príjmov je pre každú obec najvýznamnejšou časť z podielu 
daní, ktorá je  poskytovaná zo štátneho rozpočtu. Oproti minulému roku bola 
táto čiastka vyššia o 42 583,81 € a predstavovala sumu  342 628,37 €, čo malo 
pozitívny vplyv na riešenie investičných zámerov obce. 



Spolu s miestnymi daňami (z nehnuteľností, za psa, za komunálny odpad...) 
dosiahla obec bežné daňové príjmy vo výške 394 125,79 €. 

Príjmy bežné nedaňové obec získala v najväčšej miere z  prenájmu svojho 
majetku a   poplatkov. Tieto boli vo výške 22 962,54 €.  

Bežné granty a transfery, ktoré slúžia na činnosť preneseného výkonu štátnej 
správy, ako je podpora nezamestnanosti, školstvo, matrika, evidencia 
obyvateľov, starostlivosť o vojnové hroby a i., boli poukázané v celkovej výške 
189 873,73 €.  Okrem pravidelných transferov  v rámci uvedeného oddielu je 
nutné spomenúť dotáciu na odvodnenie budovy školy a opravu telocvične vo 
výške 61 180 €, dotáciu na technické vybavenie dobrovoľného hasičského 
zboru vo výške 3 000 €, na kultúrnu činnosť (Otváranie studničiek 2. ročník) 
a na výsadbu zelene v obci celkom  3 450 €.  

V roku 2017  obec disponovala kapitálovými príjmami  vo výške 105 172 €, 
ktoré získala v najväčšej miere z dotácie určenej na zateplenie budovy základnej 
školy (60 000 €), z dotácie na vypracovanie územnoplánovacej dokumentácie 
(3 760 €), ako aj z odpredaja pozemkov občanom obce ( 41 412 €).  

Príjmové finančné operácie v celkovej výške 74 747,59 € pozostávali zo 
zostatku finančných prostriedkov obce z predchádzajúceho roka.  

Rozpočtová organizácia ZŠ s MŠ mala vlastné príjmy vo výške 6 515,28 €. 

 Výdavková časť rozpočtu bola plnená na  96,34 %, čo v absolútnom vyjadrení 
predstavuje čiastku  635 276,59 €. 

Bežné výdavky, určené na zabezpečenie každodenného fungovania obce, 
predstavovali čiastku  314 131,24 € .Kapitálové výdavky vynaložené v celkovej 
výške 137 417,22 € boli určené na zhodnotenie majetku obce. 

Z poskytnutej účelovej dotácie (60 000 €) bolo zrealizované zateplenie budovy 
základnej školy s následnou novou fasádou, čo prispeje k úspore energií, ale 
v neposlednom rade aj ku skrášlenie areálu školy  i celej obce. V roku 2017 obec 
odkúpila od  SAD Prievidza budovu bývalej garáže spolu s pozemkom (15 000 €) 
a  požiadala o preklasifikovanie budovy na hasičskú zbrojnicu, čím sa získa 
priestor na techniku a celkovú činnosť dobrovoľných hasičov v našej obci ako aj 
možnosť získania dotácie na rekonštrukciu budovy  v budúcom roku. V rámci 



kapitálových výdavkov bola tiež zhodnotená stavba IBV Chrastečky, 
vypracovaná územnoplánovacia dokumentácia (zmeny a doplnky)  
a zrealizovaný závlahový systém trávnika na futbalovom ihrisku.   

Výdavkové finančné operácie predstavovali odvod poplatkov do štátnej 
pokladnice za služby IOM (listy vlastníctva, výpisy z obchodného registra, 
z registra trestov a i.) vo výške 12 €. 

 Výdavky na prenesené a originálne kompetencie v školstve predstavovali 
sumu  183 716,13 €  a ich účelové určenie bolo zúčtované právnym subjektom 
Základná škola s materskou školou Fraňa Madvu, Nitrianske Sučany č. 352.   
V uplynulom roku obec uhradila všetky bežné záväzky evidované k 31.12.2017, 
svoje zámery  realizovala bez úveru, z vlastných a dotačných zdrojov.  Prebytok 
hospodárenia za rok 2017 bude použitý na plánované investičné akcie, 
z ktorých k 31. 12. 2016.Z dôvodu významného prebytku vykázaného ku 
koncu roku 2016 môžeme vysloviť s hospodárením obce spokojnosť. 
Prebytok prostriedkov bude použitý v nasledujúcom roku na investičné 
ciele, ktoré si obec stanovila v rozpočte na rok 2017, akými sú revitalizácia 
časti obce, doplnenie územného plánu, dofinancovanie infraštruktúry IBV 
Chrastečky a výstavba cestnej infraštruktúry. 

 
 

5. ŠKOLSTVO 

Školský rok 2016/17 začal netradične.  Mgr. Iveta Nemčeková , dlhoročná 
riaditeľka školy, tesne pred začiatkom školského roka  podala žiadosť 
o uvoľnenie z funkcie, z časovej tiesne bola dočasne vymenovaná Mgr. 
Mária Olejková , ktorá bola  zriaďovateľom  poverená vedením školy, 
pokým sa neuskutoční  výberové konanie na funkciu riaditeľa školy. Po 
výberovom konaní , ktorého sa zúčastnili dve kandidátky, Mgr. Katarína 
Ďurišová a Mgr.Terézia Kovalíčeková,  komisia vybrala Mgr. Kovalíčekovú. 
Starostom obce PhDr. Caňom , zriaďovateľom ZŠ s MŠ Fraňa Madvu,bola 
oficiálne vymenovaná za riaditeľku školy Od 2.2 2017 sa zhostila funkcie. 

 

 



 

PLNENIE CIEĽOV  PRE ŠKOLSKÝ ROK  2016/2017 

Vízia  školy znie: 

Nevšedným učením  

ku všedným vedomostiam,  

malými krokmi  

k veľkým činom. 

POSLANIE  ŠKOLY: 

           -poskytovať každému žiakovi priestor pre uplatnenie jeho práv,   

zabezpečovať každému žiakovi jeho osobnostný rozvoj na základe 

zásad humanizmu a mravnosti, 

 poskytnúť žiakovi základné poznatky a  zručnosti v oblasti 

jazykovej, prírodovednej, spoločenskej, umeleckej, športovej, 

zdravotnej, dopravnej, 

 poskytnúť žiakovi nadštandardné možnosti získania poznatkov 

a zručností, 

pomôcť žiakom zo sociálne znevýhodneného prostredia alebo s 
výchovno-vzdelávacími potrebami zažiť úspech. 

  

Keďže je táto škola neplnoorganizovaná, žiaci 4. ročníka 
odchádzajú do 5. ročníka do rôznych škôl.  

ZŠ Nováky  

ZŠ Nitrica 

ZŠ Dolné Vestenice  

 



 

Školské a mimoškolské aktivity, do ktorých sa naša škola zapojila: 

 

 

 Deň úsmevu, výroba smajlíkov, hra: Poteš svojho 
blízkeho, OSR aktivity, literárne pokusy na tému 
úsmev, pieseň Modus: Úsmev 

 

 Deň duševného zdravia  

 Svetový deň slobody  

 Didaktické hry v prírode, súťaž v poznávaní drevín  

 Svetový deň umývania rúk, aktivity OSR, BOZ,   

 Svetový deń výživy, aktivity MUV, ENV,  

 Aktív dôchodcov, vystupovanie detí s kultúrnym 
programom v penzióne pre starších klientov 

 

 Medzinárodný deň tolerancie  

 Divadlo Natraky  

 Športové aktivity v rámci projektu: Zober loptu, nie 
drogy 

 

 Hrabanie lístia v okolí školy  

 Svetový deň dobra, aktivity OSR, MUV, MEV, 
empatia, láskavosť, dobro 

 

 Mikuláš v škole  

 Vianočné trhy, predaj detských a rodičovských 
výrobkov pre školu 

 

 Vianočný galaprogram  



 Vianočná finančná zbierka pre Červený kríž   

 Zimné hry a súťaže na snehu  

 Zápis detí do 1.roč.  

 Karneval  

 Deň sv. Valentína, kvíz  

 Noc v škole so schovávačkou      

 Exkurzia, návšteva stolárskej dielne  

 Beseda na tému: Moja obľúbená kniha  

 Daruj narcis, charitatívna akcia v dedine   

 Výstavky obľúbených kníh v interiéri školy   

 Návšteva obecnej knižnice  

 Svetový deň bez mobilu  

 Školské kolo Hviezdoslavovho Kubína      

 Svetový deň zdravia  

 Okresné kolo Hviezdoslavovho Kubína v PD  

 Divadelné predstavenie  

 Deň Zeme, enviro aktivity  

 Bezpečnosť na ceste, dopravné aktivity  

 Stavanie mája v obci  

 Odkazy pre olympionikov  

 Galaprogram ku Dňu matiek   

 Didaktické hry  

 Aktivity k osobnostnému a soc.rozvoju:   



Upracem si svoje pracovné miesto aj svoje srdce 

 72.výročie oslobodenia SR  

 Lúčne hry s klientmi penziónu  

 Deň červeného kríža  

 Spáčka v škole, vybíjaná s rodičmi, nočná cesta 
dedinou 

 

 Školský výlet  

 Svetový deň mlieka  

 MDD, opekačka v Triebniku, aktivity k ochrane 
prírody 

 

 Výchovný koncert  

 Úsmev ako dar, charitatívna zbierka, deti deťom do 
detských domovov 

 

 Ocenenie najúspešnejších detí starostom obce  

 Deň polície, Prievidza, výlet  

 Rozlúčka so školským rokom    

 

HODNOTY uznávané školou 

 

ĽUDSKOSŤ sloboda prejavu, dôvera, ústretovosť, obetavosť, spokojnosť, 

morálnosť, úcta, tolerancia, rovnosť šancí, rešpektovanie ľudských práv, 

pozitívne myslenie, ústretovosť, prosociálnosť 

ZODPOVEDNOSŤ otvorenosť, demokratické jednanie, ochotná komunikácia,  

PRACOVITOSŤ spolupráca, systematická práca, vôľa, objektívnosť,  



 

RIEŠENIE  PROBLÉMOV schopnosť zlepšovať návrhy, schopnosť definovať 

požiadavky  

6.Činnosť spoločenských organizácií v Nitrianskych Sučanoch 

 

Z činnosti Dobrovoľného hasičského zboru  

MV-SR pokračuje v podpore dobrovoľných hasičov, dobrovoľné hasičské zbory 
obcí dostanú od štátu viac peňazí na zabezpečenie akcieschopnosti ako aj 
zlepšenie a  obmenu technického vybavenia. Ich výška závisí od zaradenia 
hasičského zboru obce do príslušnej kategórie podľa stupňa nebezpečenstva 
katastrálneho územia obce .DHZ Nitrianske Sučany je zaradený do  príslušnej 
kategórie  a v roku 2017 dostane dotáciu vo výške 3000 eur. V júli MV SR  
vyhlásilo výzvu  na predkladanie žiadosti o poskytnutie dotácie zo štátneho 
rozpočtu, ktorej účelom je podpora zvýšenia ochrany pred požiarmi 
prostredníctvom výstavby, rekonštrukcie a modernizácie stavieb a opravy 
budov na účel hasičských staníc a hasičských zbrojníc. Maximálna výška 
dotácie je 30 000 eur. DHZ Nitrianske Sučany v spolupráci s Obecným úradom 
Nitrianske Sučany vypracovali potrebnú dokumentáciu. 

    
 
MO- Slovenského červeného kríža  
 
 V piatok 10.marca 2017 sa uskutočnil v našej obci  v spolupráci SČK a OÚ   
hromadný odber krvi, ktorý   už má svoje meno „Sučianska kvapka krvi“ ,  
konal sa  už po štvrtýkrát .Mobilná transfúzna jednotka z Martina odobrala 
krv 43 darcom- dobrovoľníkom. Projekt prišli podporiť dlhoroční darcovia, 
ale prišli aj prvodarcovia. Pre všetkých bolo pripravené občerstvenie 
a výborný šošovicový guláš. Druhá tohoročná kvapka krvi priniesla 
v septembri rekordné číslo , zúčastnilo sa ho  50 darcov.  Zaujímavé je , 
že o hromadný odber, teda dobrovoľné darovanie krvi, nemajú záujem len 
naši spoluobčania , ale aj občania,  ktorí sa o tejto výbornej akcii dozvedeli 



z internetu, od známych. Skrátka humánne zmýšľajúci ľudia. Pre všetkých 
bola pripravená povestná kapustnica, občerstvenie a sladká odmena. 
Poďakovanie patrí Dane Navrátilovej , ktorá bola garantom tohto projektu. 
Dňa 13.mája 2017 sa v Kultúrnom a spoločenskom centre v Prievidzi 
konal  Územný snem SČK. Snemu sa zúčastnili takmer všetci predsedovia 
miestnych spolkov z regiónu Horná Nitra. Milým prekvapením pre naše 
delegátky bolo  ocenenie našej organizácie. Ďakovné diplomy 
a spomienkové darčeky odovzdal prezident SČK Viliam Dobiáš 
a predsedníčka ÚS-SČK v Prievidzi Renáta Lukáčiová. Samozrejme , 
ocenenie patrí všetkým členom našej organizácie a dobrovoľným darcom 
krvi. 
 
Potravinová zbierka SČK 
 
SČK a spoločnosť Kaufland zorganizovali 4. ročník zbierky „Pomáhame 
potravinami“, z vyzbieraných potravín boli urobené balíčky, ktoré 
obsahovali rôzne druhy trvanlivého jedlá, ktoré je určené na priamu 
spotrebu alebo na varenie. Výbor MS sa po spoločnej porade rozhodol túto 
škatuľu darovať Milanovi Kiabovi, ktorý žije ako invalidný dôchodca v dome so 
svojím bratom. Výbor MS ešte doplnil dar SČK o čerstvé mäso a drobné 
pochúťky zo svojich vlastných zdrojov. Pán Kiaba bol príjemne prekvapený 
darom a ocenil túto pozornosť aj to, že si spomenuli práve na neho. 
     

  Turistický rok 2017 –KST Rokoš 

Jar využili členovia KST- Rokoš na absolvovanie viacerých podujatí 
z plánovaného programu na rok 2017.Veľkonočný pondelok sa slávil už po 
piatykrát na krásnom dominantnom Vapeči. V prvú májovú sobotu sa 
završil projekt Okolo Hornej Nitry, poslednou etapou z Čičmian na 
Homôlku. V máji sa absolvoval prvý autobusový výlet  na Muránsku 
planinu, na najvyšší vrch  Veporských vrchov, Fabovu hoľu. Júnový výlet do 
Rakúska sa absolvoval spolu s priateľmi KST-Tesáre a turistami z TJ Javor 
Bošany , spoločne  vyšli na najvyšší vrch planiny Shneebe. V júni  sa naši 
členovia zúčastnili celoslovenského zrazu vysokohorských turistov vo 
Vysokých Tatrách. Počas predĺženého víkendu sa uskutočnil vystúp na 
niekoľko neznačených tatranských vrcholov.  Počasie neprialo, tak bola 
príležitosť počas daždivého dňa navštíviť Beliansku jaskyňu. V polovici júla  



sa vybrali k našim južným susedom a prešli  si krásnu a neobyčajnú 
tiesňavu Szákadék, ktorá sa zarezáva do okraja krátera pradávnej sopky. Po 
prechode tiesňavy navštívili historický Vyšehrad, kde sa v dávnej aj 
nedávnej minulosti uzatvárali významné dohody, ktoré formovali strednú 
Európu. Tento výlet sa zúčastneným mimoriadne páčil, preto je s malou 
obmenou zaradený aj do budúcoročného turistického kalendára. 

Koniec mesiaca patril opäť histórii. Tentokrát tej našej slovenskej, 
návštevou hradu Devín. K nemu sa išlo   okolo starodávnych piesočných 
dún Sandbergu. Turistický deň  bol zakončený  v Bratislave, kde  sa od 
Devína dostali cez Devínsku Kobylu. 
Druhá polovica prázdnin patrila  tradičným domácim podujatím, Pochodom 
Fraňa Madvu. Tento ročník pochodu bol poznačený veľmi nízkou účasťou. 
Koniec prázdnin členovia využili  na dovolenkový pobyt. Opäť  sa vybrali do 
Chorvátska, voľba destinácie opäť nesklamala, podarilo  sa absolvovať 
naplánovaný program . Turistika, kúpanie, história i duchovnosť, to všetko  
zažili nielen v Chorvátsku, ale aj počas výletu do Bosny a Hercegoviny.  
 Na  začiatku  jesene si, počas dvoch dní, prešli hrebeň Veľkej Fatry. Na 
konci septembra však na horách napadol sneh a plánovaný výlet do 
Rakúska bol ohrozený. Našťastie však prišlo oteplenie a snehu ubudlo.  Plán 
bol prejsť krásnou  neskutočnou horskou cestou, po Grossglocner 
Hochalpenstasse. Počasie bolo  fantastické. Vysoká vrstva snehu však 
znemožnila plánovaný výstup na trojtisícovku Spielmann. Napriek tomu 
zanechala túra v každom účastníkovi krásne a hlboké zážitky. 
Posledný autobusový výlet bola dominanta nášho domáceho pohoria, na 
1213 metrov vysoký Strážov. Výstup bol z Pružiny, po  fotografovaní  
zostúpili do Čičmian, kde turistickú sezónu 2017 ukončili v  tradičnom 
diskotékovom štýle. 
A samozrejme, s rokom 2017  sa rozlúčili tradičným výstupom na Rokoš. 
  
 

 

7. Kultúrny a športový život v Nitrianskych Sučanoch 

 

Na kultúrnom živote našej obce sa podieľali najmä  obecný úrad  
s kultúrnou a športovou komisiou ,  folklórnou skupinou Boršina, hudobnou 
skupinou Vega, Mužskou speváckou skupinou Domovina, ale aj  naši 
občania, pre ktorých je to súčasť spoločenského života , prejavom úcty 
a lásky k rodnej dedine. 



 

Uskutočnili sa tieto podujatia: 

 

Nový rok 2017 

Prišiel rok 2017. Obecný úrad v spolupráci s kultúrnou komisiou 
zorganizoval  tradičnú oslavu príchodu Nového roku pred  naším kostolom.  
Patrilo sa rozlúčiť, poďakovať, ale aj privítať ten Nový. Zovšadiaľ sa ozývali 
slová priania všetkého dobrého, pevného zdravia, veď každý po tom túži.  
Novoročná oslava pokračovala v kultúrnom dome občerstvením a  uvítacou 
veselicou , veď nový rok ešte len začal. 

XXVI. Reprezentačný ples obce 

Druhý februárový piatok sa niesol v znamení elegancie , veselosti 
a spokojnosti Pred devätnástou hodinou sa začal kultúrny  dom zapĺňať 
hosťami. Pán starosta s manželkou  vítali hostí, pohárik perlivého moku , 
darček pre dámy boli len malou pozornosťou  na privítanie.  Skvelý 
program, jedlo, hudba skupina Rytmik, skupina Daniela Kovalíčeka Počtom 
neistí, súrodenci Michalcovi boli veľkým lákadlom , každý sa zabával 
bezprostredne až do rána. Spokojnosť ľudí bola dobrou vizitkou našich 
organizátorov. 

Obecná sánkovačka 

Nadšenci zábavy, milovníci zimných športov, zástupcovia hornej časti obce, 
páni Martin Caňo, Peter Masaryk, Augustín Štrba v spolupráci s s obcou sa 
podujali zorganizovať v sobotu 28. januára 1. ročník obecnej sánkovačky 
v Kobylii. Organizácia bola výborná, trať takisto. Súčasťou sánkovačky boli 
preteky . Účastníci boli rozdelení do kategórií, od tých najmenších po 
dospelých. Aj napriek mrazivému počasiu sánkovačka prebiehala až do 
neskorých hodín. O kvalitné občerstvenie sa postarala obec a sponzor  pán 
Ján Kalinay. 

Fašiangy 

Jednou z tradícií aj našej dediny je ukončenie veselého obdobia od Vianoc 
do Popolcovej stredy, teda Fašiangy, ktoré sa končia pochovávaním basy. 
Tohoročné Fašiangy mali dve časti . Prvá časť bola fašiangový sprievod 
v maskách dedinou , kedy sa veselý sprievod dedinou lúčil zábavou 
a navnadil ľudí , aby sa večer prišli zabaviť do kultúrneho domu. V strede 
sály na márach leží už vyzdobená basa, okolo nej plačúci sprievod, tak 
začína program , ktorý končí veselicou , lebo všetci vedia , že nastáva 40-
dňový pôst. O folklórny obrad sa postarala FS Boršina. Hlavnými 
organizátormi boli Vladimír Šmýkal st. a Martin Caňo 



Marec – Mesiac kníh, Deň učiteľov 

Vedúca MĽK Mgr. Mária Krčeková spolu vyučujúcimi a žiakmi zo  ZŠ  si 
pripomenuli Mesiac kníh  a Deň učiteľov spoločnou besedou v MĽK .Téma 
a cieľ  boli   zamerané na zvýšenie záujmu o čítanie . Tentokrát pani 
knihovníčka priniesla obecné kroniky. Porozprávala žiakom o významnej 
ľudovej bylinkárke , zberateľke ľudových prísloví , porekadiel, piesní, pani 
Vilmy Bakovej. Jej práca sa dostala do IX. Vlastivedného zborníka  Horná 
Nitra. Zomrela v roku 1984. Návšteva bola pre deti príjemným  zážitkom 
a spestrením vyučovacieho procesu. 

Stavanie mája 

Posledný aprílový deň už tradične patrí zachovaniu starých zvykov 
a tradícii. OÚ  spolu s kultúrnymi komisiami ,folklórnou skupinou Boršina 
pozýva občanov na Stavanie mája pred kultúrnym domom. Počasie bolo síce 
aprílové , ale predsa sa umúdrilo, a tak pred kultúrnym domom bolo 
rušnejšie. FS Boršina , deti zo ZŠ, pridali sa aj niektorí spoluobčania 
a mládenci,  mohli za spevu “Staviame my máje“ postaviť máj. 

 

Prvomájový výstup na Rokoš 

 

Prvomájový výstup na Rokoš   už tradične organizuje OÚ spolu s komisiami  
pri obecnom zastupiteľstve. Tento rok to bol 30. apríl , pán farár odslúžil 
skôr svätú omšu . Potom , kto mohol , samostatne alebo v skupinách  na 
dosiahnutie tradičného cieľa-Rokoš. Hrabová lúka už roky je miesto, ktoré s 
ponúka občerstvenie pre všetkých , o ktoré sa postarali dobrovoľníci  
manžela Šlabiarovci, Pavol Caňo ml. a zamestnanci OÚ. Vždy je to zážitok 
nielen pre turistov, ale všetkých , ktorí majú radi prírodu a  krásne počasie 
len umocnilo čaro jarnej prírody . 

Druhý ročník Otvárania studničiek 

 V sobotu 20. mája 2017 v Nitrianskych Sučanoch  malebné  Barte námestie, 
ktoré sa v minulosti volalo Husací rínok, ožilo tradíciami , folklórom. Po 
roku sa podarilo usporiadať 2. ročník kultúrno - spoločenského podujatia 
Otváranie studničiek, ktoré zorganizovala obec Nitrianske Sučany, 
Poľovnícke združenie Rokoš, Mužská spevácka skupina Domovina. Práve na 
tomto mieste pri sútoku viacerých horských potôčikov, bolo umiestené 
pódium a tiež dočasné hľadisko pre divákov. Už aj naši predkovia vedeli, že 
voda je život, a tak sa aj k nej správali .Preto pravidelne čistili studničky, 
korytá potokov, potôčikov, lebo čistá voda bola  požehnaním pre chotár aj 



obec. Podujatie  otvorili poľovnícki trubači, podmanivé tóny lesníc oznámili  
široko –ďaleko, že sa deje niečo výnimočné. Záštitu nad podujatím prevzal 
predseda Trenčiansko samosprávneho kraja Ing. Jaroslav Baška, ktorý 
ocenil výnimočnosť tohto podujatia. Projekt obnovy tejto tradície finančne  
podporil ako hlavný partner Fond na podporu umenia .V kultúrnom 
programe vystúpil folklórny súbor a víťaz súťaže Zem spieva, Folklórny 
súbor Urpín z Banskej Bystrice, Mužská spevácka skupina  Domovina, 
fujaristi páni Dušan Hanes a Michal Nemček, ľudoví umelci-súrodenci 
Michalcovci a nádejná mladá speváčka Klára  Jalakšová. Dôstojný pán farár 
JCDr. Marek Virág udelil požehnanie vode a studničkám. Podujatie tento rok 
bolo rozšírené aj o oficiálne otvorenie poľovníckej sezóny, o ktoré sa 
postaral predseda PZ –Rokoš Ing. Peter Bagin . Bolo to mimoriadne 
kultúrne podujatie, ktoré očarilo tak mladých ako aj starých, ktorí si na to 
ešte z detstva pamätajú. 

 

72. výročie Oslobobodenia 

 Túto dôležitú historickú udalosť, ktorá znamenala koniec 2. Svetovej vojny 
si pripomenula aj naša obec spolu s občanmi, kladením vencov na Majeri pri 
pamätníku. 

Oslava Dňa matiek 

Druhá májová nedeľa  je venovaná  matkám ,je to oslava materstva, 
obetavosti a lásky .Milá oslava a poďakovanie všetkým matkám sa konala 
8.mája v kultúrnom dome. Deň matiek  si vždy príde uctiť celá obec, veď 
každý má, alebo mal matku. V programe  už tradične vystupujú žiaci zo ZŠ 
s MŠ, rovnako aj FS Boršina. 

Klub dôchodcov na výlete  v Olomouci 

Dňa 21.4. 2017 sa členovia Klubu dôchodcov v Nitrianskych Sučanoch 
zúčastnili výstavy Flóra Olomouc. Po prehliadke úžasnej flóry, ktorá bola 
naaranžovaná v štyroch  pavilónoch a zakúpení kvetov okrasných kríčkov, 
sa členovia klubu vybrali na prehliadku baziliky  Navštívenia Panny Márie 
na Svätom kopečku. 

 

 Deň detí 

 Komisia športu a mládeže za podpory obecného úradu usporiadali na 
futbalovom ihrisku oslavu MDD. Organizátori vytvorili na ihrisku stánky 
šikovnosti, pohybu, zdatnosti a nechýbal aj stánok vedomostí., jazdy na 
bicykloch, maľovanie na tvár , sladké odmeny , krásne počasie prilákali 
všetky deti na  futbalové ihrisko. 



 XI. ročník  Súťaže  vo varení gulášu 

 Inokedy sobota v školskom areáli je pokojná , ale 10. júna bol školský areál  

plný života. Od rána sa tam niečo nosilo: stoly, stoličky, kotlíky, chystá sa 

súťaž vo varení najlepšieho gulášu.  Nadšenci tohto už tradičného podujatia 

sa mohli tešiť už na XI. ročník  Súťaže vo varení gulášu,  do zápolenia sa 

prihlásilo jedenásť družstiev, ktoré hodnotila trojčlenná porota v zložení  

pán farár Marek Virág, Nina Fodorová, Marta Mandincová , riaditeľka 

školských jedální v Brne. Porota jednoznačne  vyhlásila verdikt :prvé miesto 

získalo   družstvo p. Lukáša Kohúta, ktorý už po štvrtýkrát vyhral so svojím 

tímom,  druhé miesto  manželia Peter a Danka Masarykovci, tretie miesto 

obsadila rodina Šimorková. Pohodovú atmosféru sobotného popoludnia 

spríjemňoval sprievodným slovom Martin Pediač a svojimi hudobnými 

vstupmi Juraj Gaher zo skupiny SALCO . Zábava pokračovala dlho do nocí, 

zaujímavé bolo vystúpenie mladých gitaristov z hudobnej skupiny WEBERS. 

Partia poľovníkov   pripravila pre všetkých občanov výborný poľovnícky 

guláš. 

Ocenení najlepší  žiaci školy 

Na konci školského roka  pán starosta a komisia školstva  privítali 
najúspešnejších žiakov  školy ,ktorí reprezentovali školu v rôznych 
regionálnych súťažiach a dosahovali výborné výchovno-vzdelávacie 
výsledky . Slávnosť prijatia bola spojená so zápisom do Pamätnej knihy 
obce. Ocenení boli odmenení vecnými darčekmi. 

 

 

Oslavy 73. výročia SNP 

V našej obci sa táto významná historická udalosť uskutočňuje ako pietny 
akt spomienky na cintoríne a na Majeri. Už tradične sa konajú oslavy na 
Háji,  príhovorom starostu obce,  zapálením symbolickej vatry . Takto si naši 
spoluobčania  pripomenuli  dôležitú historickú udalosť v dejinách nášho 
národa a našej obce.  

 



 

 Slávnostné otvorenie  školského roku 2016/17 

Začiatok školského roku 2016/2017 sa začal  svätou omšou na nádvorí 
školy , slávnostným príhovorom pána starostu a pani riaditeľky .Po  rokoch 
pôsobenia vo funkcii riaditeľky školy Mgr. Ivety Nemčekovej , ktorá z postu 
odstúpila , bola na jej miesto dočasne poverená vedením školy Mgr. Mária 
Olejková, tak pre žiakov , vyučujúcich  aj rodičov začali školské povinnosti. 

 

Sučianska kultúrna jeseň - Sučianske hody  

 

  V sobotu 26.septembra  sa mnohí naši občania stretli na nádvorí ZŠ. Začali 
sa sviatky hodovania, zábavy - Sučianske hody alebo  Sučianska kultúrna 
jeseň. Počasie nebolo veľmi žičlivé, ale to  nebránilo, aby sa ľudia naplno 
mohli venovať zábave ,jedlu, spevu, Program bol ladený športovo , súťaže v 
hode pivovým sudom , v kopaní trestných kopov, v rýchlosti prepílenia 
stromu. V popoludní bol  majstrovský futbalový zápas, naši futbalisti vyhrali 
nad súperom z Nitrianskeho Pravna. Nedeľa začala svätou omšou 
a popoludní školský areál bol naplnený hudbou. FS –Boršina, detská 
skupina Ratolesť, hudobná skupina Vega, vystúpenie známeho speváka 
Dušana Grúňa . Tak ako si naši predkovia vedeli uctiť sviatky patrónov 
nášho kostolíka , robia to aj súčasníci. 

 Uvítanie detí do života 

 
Narodenie dieťatka je jedna z najradostnejších udalostí v živote každého 
človeka. Preto sa v našej obci stalo už tradíciou privítať našich najmenších 
obyvateľov. Dňa 13. decembra 2017 sa konala slávnosť „Uvítanie detí do 
života“. Starosta obce Pavol Caňo srdečne privítal piatich nových občanov, 
a to tri dievčatá a dvoch chlapcov. Prihovoril sa predovšetkým rodičom, ale 
aj ich detičkám. Následne sa rodičia podpísali do Pamätnej knihy obce a deti 
sme si uctili malým darčekom a kvietkom. Príjemnú atmosféru vytvorili deti 
z materskej školy a členovia Zboru pre občianske záležitosti v našej 
obci  krátkym programom. 
 
 Stretnutie jubilantov 2017 

December – výnimočný mesiac v kalendárnom roku. Plný čakania na 
Vianoce, na prvé vločky snehu, na zimné prázdniny a dovolenky, na 
stretnutia s tými, ktorých máme radi. Mesiac, keď viac ako inokedy túžime 
povedať ľuďom, že si ich vážime. Nie je preto náhodou, že každoročne sa 



práve v decembri v našej obci koná Stretnutie jubilantov. To tohtoročné sa 
uskutočnilo dňa 13. decembra v priestoroch tanečnej sály kultúrneho domu 
v spolupráci Obecného úradu Nitrianske Sučany a Zboru pre občianske 
záležitosti. Jubilantom k ich životným jubileám zablahoželal pán starosta 
Pavol Caňo. V slávnostnom príhovore sa oslávencom poďakoval za všetko, 
čo robili a robia pre svoje rodiny i priateľov. Po zápise do Pamätnej knihy 
obce a prípitku nasledovala večera a spoločné rozhovory, ktoré sa niesli 
v priateľskej atmosfére 

Mikulášsky večierok 

 Na Mikuláša sa vo vyzdobenej sále kultúrneho domu zišlo 79 členov Klubu 
dôchodcov a štyria hostia. Posedenie bolo obohatené o kultúrny program 
folklórnej skupiny Boršina ako aj o žrebovanie tomboly.  Vďaka štedrým 
sponzorom bolo cca päťdesiat. Pekným spestrením posedenia bol  príchod 
Mikuláša, ktorý poďakoval prítomným členom za ich celoživotnú prácu. 
Však si to aj zaslúžili. Celý život poctivo pracovali a vychovali mladú 
generáciu, ktorá teraz preberá ich miesto. Napokon rozdal všetkým balíčky 
a pobral sa ďalej. Posedenie sa nieslo vo veselej nálade, v rozhovoroch aj 
v spevoch, ktoré si zaspievali všetci prítomní .Atmosféru dotvoril náš 
harmonikár Tonko Šmýkal.   

 
Vianočné trhy  v Nitrianskych Sučanoch 

Hoci už  žiakom  začali vianočné prázdniny, školský areál bol veľmi čulý, 
stánky s občerstvením ,vôkol nich sa hemžili ľudia ochutnávajúci domáce 
špeciality v tuhom aj tekutom skupenstve. Každý si prišiel na svoje, nálada 
bola výborná. Začali už tradičné Vianočné trhy . 

Poézia Vianoc 

 Poézia Vianoc sa z nás len tak ľahko nevytratí. Tak isto sa z nás len tak 
ľahko nevytratia ani spomienky na kultúrny program s rovnakým názvom 
„Poézia Vianoc“, ktorý sa konal v našom kultúrnom dome  10. 12.2017. 

Program bol venovaný nielen blížiacim sa vianočným sviatkom, ale tiež 50. 
výročiu vzniku Divadielka poézie v našej obci. Je to až neuveriteľné, že už 
uplynulo päťdesiat rokov od času, kedy ho pani Elena Tunová založila. Od 
svojho vzniku pripravilo množstvo programov, národopisné pásma, 
spomienkové pásma venované významným osobnostiam našich dejín alebo 
rôzne tematické programy, s ktorými dosiahlo pozoruhodné výsledky 
v okresných, krajských či celoslovenských súťažiach. A čo je pozoruhodné – 



funguje dodnes. Počas svojej existencie divadielko poézie vychovalo i veľa 
recitátorov, spevákov či hudobníkov, ktorým krása a citlivosť poézie  
a hudby zostala nadobro hlboko zakorenená v duši . 

Dnes často počuť názory, že poézia už nemá miesto v našom modernom 
svete, že akosi pomaly, ale postupne vymiera. Ako však povedali moderátori 
programu Marcela Jedináková a Michal Prostredný – poézia určite 
nevymiera, možno niekde podriemkava a čaká na svoje prebratie. V našej 
obci však žije. Žije intenzívne už celých 50 rokov a vďaka Elenke Tunovej si 
poézia našla mnoho nadšencov, ktorí jej venovali celý život. Neváhali ani na 
chvíľku a zavítali po mnohých rokoch do svojej rodnej obce, aby si 
pripomenuli časy svojho účinkovania v divadielku. Je to neuveriteľné, ale 
zišlo sa tu takmer 40 bývalých i súčasných členov, ktorí si prišli pripomenúť 
toto vzácne jubileum. Niektorí z nich dokonca aktívne vystúpili v programe. 
A tak sa všetkým divákom v zaplnenej sále zatajil dych pri recitovaní 
Melánie Musilovej, rod. Miklašovej, Martina Nemčeka či Elenky Tunovej.  

Dôkazom, že poézia v našej dedine nevymiera, bolo i vystúpenie členov 
Mužskej speváckej skupiny DOMOVINA, ktorí vo svojich vystúpeniach 
propagujú nielen čaro poézie, ale i čaro starých, často zabudnutých piesní.  

Súčasťou programu bolo i vystúpenie hudobnej skupiny VEGA, ktorá má 
svojich priaznivcov nielen na Slovensku ale i v Čechách. Teraz však bolo 
obohatené o vystúpenie fujaristu Dušana Hanesa a Viktórie Takšonyovej.  

Hlavným hosťom programu bola známa spevácka dvojica Otto Weiter 
a Andrea Fischer. Svojím vystúpením doslova rozospievali celú sálu. 
výborne zvládli i súťažný tanec na javisku.  

A keďže sa to všetko konalo v predvianočnom období a v tomto období sa 
snažíme viac ako po iné dni v roku konať dobré skutky, výťažok z celého 
koncertu bol venovaný na práve prebiehajúcu rekonštrukciu nášho kostola. 
A tak dôstojný pán farár Marek Virág prebral z rúk pána starostu Pavla 
Caňa peniaze v hodnote 500 €, ktorými chcú všetci prítomní a účinkujúci 
prispieť k obnove dominanty našej obce – nášho kostola  

 

50 rokov od vzniku Divadielka poézie  

  

Nie každá dedina sa môže pochváliť, že v nej aktívne pôsobí divadielko 
poézie. Naša dedina je však výnimka, pretože v nej  takého divadielko 
poézie pôsobí. Je to už neuveriteľných 50 rokov, čo pani Elena Tunová 
založila Divadielko poézie, ktoré funguje dodnes. Práve v decembri 



minulého roku  si pripomenuli toto významné jubileum tým, že  pozvali 
všetkých jeho súčasných, ale i bývalých členov. A oni pozvanie skoro všetci 
prijali. A tak  sa dňa 10. decembra 2017 stretli v našom kultúrnom dome. 
Bolo to veľmi dojímavé stretnutie, lebo s niektorí členovia , ktorí už dávno 
nie sú obyvateľmi našej obce,  sa stretli naozaj po dlhom čase. A tak  si 
niektorí aktívne, iní zas v mysliach, pripomenuli dávne básne či piesne, 
ktoré boli súčasťou spomienkového kultúrneho programu s názvom „Poézia 
Vianoc“. V priebehu programu sa premietali i historické fotky členov 
divadielka . Po ukončení programu  sa stretli v priestoroch tanečnej sály, 
kde pán starosta Pavol Caňo osobne každému členovi poďakoval za jeho 
činnosť a obdaroval ho symbolickým darčekom. Na znak úcty bol 
vyhotovený zápis v pamätnej knihe obce, ktorý  všetci podpísali. Zoznam 
členov divadielka poézie je nasledovný: Elena Tunová, Jozef Klučák, 
Stanislav Stopka, Jozef Boháč, Mária Luchavová, Peter Bagin, František  
Zdychavský, Jozef Zdychavský, Marcela Jedináková, Štefan Surový, Ladislav 
Caňo, Martin Nemček, Melánia Musilová, Michal Prostredný, Vladimír 
Miklaš, Elena Ferancová, Anton Šmýkal, Daniela Kováčová, Eva Kohútová, 
Elena Šalagová, Mária Briatková, Monika Kolenčíková, Vlasta Sladkayová, 
Daniela Sladkayová, Daniela Copková, Alena Belanská, Monika Čechová, 
Jana Krähenbilová, SilviaTakšonyová, Ivana Šlabiarová, Monika Kováčiková, 
Marta Ševcová.  

 

Rozlúčka so starým a privítanie nového roka 

Rozlúčka so starým rokom sa začala o 22.00 hodine v kultúrnom dome. 
S blížiacou sa polnocou sa občania presunuli na vyzdobené a vysvietené  
námestie  pred kostol, kde sa podávalo varené víno, o ktoré sa postaral 
obecný úrad a komisie. K občanom sa prihovoril pán starosta a pán farár , 
ktorí zaželali prítomným šťastný a požehnaný nový rok. Tmavá obloha sa 
zmenila na mozaiku farieb a žiaru ohňostrojov, výbuchov. Radosť  sa 
ozývala do skorého rána Slová gratulácie, stisk rúk, smiech, radosť, túžba , 
viera v šťastný nový rok. 

 

 



 

8.Športová činnosť 

Futbal – sezóna 2016/2017 

Po nadmieru úspešnej nováčikovskej sezóne 2015/2016 boli ciele nášho 
futbalového klubu i čakávania fanúšikov nastavené na zotrvanie na najvyšších 
priečkach tabuľky aj v sezóne nasledujúcej.  

V priebehu júla nás čakali 3 priateľské stretnutia. Na domácom trávniku sme 
postupne privítali TJ Partizán Cígeľ (3:4), TJ Magura Poruba (10:2) a TJ Slovan 
Oslany (2:1).  

Nový ročník 2016/2017 sme otvorili  na domácej pôde proti súperovi z Veľkých 
Bielic s výsledkom 3:1. Povzbudení dobrým výsledkom sme odišli na ihrisko 
bývalého piatoligistu z Malej Čause, kde sme zvíťazili 0:2. Ďalší zápas sme hrali 
opäť vonku. V Handlovej sme po taktickom boji vyhrali 0:1. Zatiaľ 100%-ne 
bodujúci sme nastúpili proti Dežericiam. V kvalitnom stretnutí dvoch 
kombinačne vyspelých mužstiev, napokon všetky body ostali doma po výhre 
4:3.  V 6. kole čakal na našich fanúšikov derby zápas na štadióne v Dolných 
Vesteniciach, kde sa zrodila remíza 1:1. V dohrávke proti hosťom z Nitrianskeho 
Rudna sme po vyrovnanom stretnutí mali lepšiu mušku a zvíťazili sme 2:0. Už 
o 3 dni sme nastúpili opäť na domácom trávniku proti Skačanom. Napínavý 
duel sme v závere dotiahli do 3-bodového konca po výsledku 3:2. Do Kamenca 
pod Vtáčnikom sme cestovali ako líder súťaže. Na ťažkom teréne sme vyhrali 
0:1 po presnej hlavičke po rohovom kope. O týždeň sme na domácom trávniku 
privítali futbalistov z Malej Hradnej. Duel sme od začiatku mali pevne v rukách 
a súpera sme vyprevadili  6:0. Ďalší zápas sme hrali opäť doma. Proti hosťom 
z Nitrianskeho Pravna sme potvrdili výbornú formu na domácom ihrisku 
jednoznačným víťazstvom 4:0. Doposiaľ fantastickú jeseň sme si trochu pokazili 
zápasom v Koľačne. Slabý výkon sa nám vypomstil v závere stretnutia, keď sme 
inkasovali jediný gól zápasu, a tak sme po prvýkrát v sezóne okúsili trpkosť 
prehry. V ďalšom kole bolo dôležité napraviť pokazený dojem. Proti 
predsezónnemu favoritovi z Lehoty p. Vtáčnikom to nebolo vôbec jednoduché. 
Napriek bezgólovej remíze diváci mohli sledovať veľmi zaujímavý duel 
odohraný vo vysokom tempe. O týždeň neskôr sme sa opäť stretli v zápase 



s Lehotou, tentokrát Rudnianskou. Domáci napriek ich postaveniu v spodných 
priečkach tabuľky potvrdili rastúcu formu a uhrali s nami remízu 1:1. Jasným 
cieľom proti poslednému tímu tabuľky, hosťom zo Sebedražia, bol po zisk 3 
bodov. Po stretnutí s vysokým skóre  12:1 sme mohli začať oslavovať už istú 
pozíciu jesenného lídra a historicky najlepšie umiestnenie od založenia klubu 
v roku 1952. Oslavy však nemohli byť príliš bujaré, nakoľko o týždeň neskôr nás 
čakal derby zápas v Diviackej Novej Vsi. Výsledkom 0:2 sme potvrdili pozíciu 
lídra, a tak jarnú časť sezóny začneme so 6 bodovým náskokom.  

Jar 2017 

Úspešná jesenná časť sezóny pre nás nebola len dôvodom na oslavu, ale aj 
určitým záväzkom, aby sme v nastavenom trende pokračovali aj v časti jarnej. 
V príprave sme ani raz neprehrali a dosiahli nasledujúce výsledky: Čierny Balog 
(5. liga) 3:2, Čereňany (7. liga) 4:1, Opatovce nad Nitrou (7.liga) 3:0, Cígeľ (5. 
liga) 1:1, Zemianske Kostoľany (5.liga) 3:1.  

 12.3. sa po zimnej prestávke opäť rozbehla súťaž.  

Z Veľkých Bielic sme priviezli bod po remíze 0:0 a náš náskok sa znížil zo 6 na 4 
body. Ten sme však rýchlo získali späť po domácom stretnutí proti Malej Čausi 
a výhre 6:0. Rovnaký scenár sa opakoval v ďalších 2 kolách. Po remíze 
v Nitrianskom Rudne 3:3 a výhre doma proti Handlovej 2:1 sme držali už 
spomenutý náskok. Z ťažkého zápasu v Dežericiach sme priviezli 3 body po 
výhre 0:1 a všetky body ostali doma aj po dlho-očakávanom derby s Dolnými 
Vestenicami 2:1 aj napriek tomu, že sme prehrávali.  Po zvládnutej sérií 
stretnutí s tímami prevažne z hornej polovice tabuľky to vyzeralo, že je pred 
nami ľahšia časť súťaže. No opak bol pravdou. Kúsok šťastia nám chýbal, aby 
sme aj zo Skačian doniesli plný počet bodov a po bezgólovej remíze sme sa 
museli uspokojiť iba s jedným. Aj keď diváci mohli vidieť obojstranne kvalitný 
futbal s drámou až do poslednej minúty, na domácom ihrisku proti Kamencu 
pod Vtáčnikom sme body neuhrali po tesnej prehre 3:4 (vlastný, R. Mihálik, P. 
Čertek). S cieľom odčiniť domácu prehru sme šli na ihrisko do Malej Hradnej. 
Ale brána súpera bola pre nás zakliata. Navyše súperovi sa skórovať podarilo 
a opäť sme vyšli bodovo naprázdno (1:0), čo nás stálo i prvú priečku v tabuľke. 
Ukončiť negatívnu sériu sa nám podarilo v Nitrianskom Pravne, kde sme 
odohrali o 180° iný zápas ako pred týždňom a domácim sme uštedrili lekciu 



z efektivity s výsledkom 1:6. Proti hosťom z Koľačna sme si už ďalšie zaváhanie 
nepripúšťali, čo sme na ihrisku potvrdili jednoznačným víťazstvom 4:0. S túžbou 
vrátiť sa na 1. miesto sme cestovali do Lehoty pod Vtáčnikom. Ale domáci 
nenechali nič na náhodu. Na zápas sa pripravili lepšie, a aj s prispením 
rozhodcov ukázali svoju kvalitu a porazili nás vysoko 5:0. O týždeň sme sa na 2. 
priečku opäť vrátili aj napriek tomu, že sme doma proti Rudnianskej Lehote 
neuhrali plný počet bodov po remíze 2:2 zachránenej v posledným minútach. 
Po víťaznom ťažení v Sebedraží s výsledkom 2:4 sme si pozíciu vicemajstra 
upevnili, a tak sme do posledného kola so susednou Diviackou Novou Vsou 
mohli vstúpiť s väčším pokojom. Podarilo sa nám zvíťaziť po výsledku 3:2.  

Na záver sme mohli skonštatovať, že aj napriek sklamaniu z neudržania líderskej 
pozície sme sa oproti minulej sezóne posunuli o ďalší krok vpred. Počas celej 
sezóny sme predvádzali ofenzívny futbal, čoho dôkazom bola bilancia 19 výhier, 
7 remíz, 4 prehry a 78 strelených gólov, čo bolo zároveň najviac v celej súťaži. 
Navyše sme mali možnosť kopať iba 1 pokutový kop.   

Hlavne sme po roku vylepšili najvyššie konečné umiestnenie nášho klubu v celej 
jeho histórii. 

 
 
Ples futbalistov 
 
Historický úspech našich futbalistov podnietil organizovať funkcionárov TJ 
Slovan zorganizovať 1. Reprezentačný futbalový ples. Moderátorom večera 
bol herec Peter Kočiš , otvorenie bolo netradičné, šampanské sa otváralo 
šabľou. Po príhovore prezidenta klubu Mareka Mikaša st. , hosť večera, 
Dušan Titel odovzdával vyznamenania Matúšovi  Miklašovi, Rudolfovi 
Pánisovi, Martinovi Fodorovi. O hudbu bolo postarané  skupina Kreatív 
Študio, skupina Eufória Band a vynikajúca Beata Dubasová. 1. 
Reprezentačný futbalový ples bol vydarený. 
 
 

 

9.Farské udalosti 

Dňa 4. februára sme po prvýkrát konali pobožnosť fatimskej 

soboty. V roku, v ktorom sme si pripomínali 100 rokov od 



mariánskych zjavení vo Fatime, sme každú prvú sobotu v mesiaci 

konali pobožnosť fatimských sobôt.  

- Dňa 18. marca sa v našej farnosti uskutočnil „Deň života“. 

- Dňa 02. apríla 2017 sa v čase od 15,00 do 16,30 hod. konala v našej 

farnosti spoločná veľkonočná svätá spoveď. 

- Vo štvrtok dňa 11. mája 2017 sa v našej farnosti uskutočnila 

rekolekcia kňazov dekanátu Nitrianske Rudno. O 09,30 bola 

eucharistická adorácia a o 10,00 hod. sa slúžila svätá omša. 

- Dňa 11. júna sa konala v našej farnosti slávnosť prvého svätého 

prijímania, ku ktorému pristúpilo 5 detí. 

- Dňa 12. júna sa začalo stavať lešenie na rekonštrukciu veže 

farského kostola. 

- Dňa 23. júna, na slávnosť Najsvätejšieho Kristovho Srdca, – ráno 

o 4,50 prišiel taký silný vietor, že postŕhal mnohé drevené časti 

lešenia a porozhadzoval ich po streche a zhodil na zem. Tieto 

drevené podlážky poškodili na niektorých miestach krytinu na 

streche kostola. 

- Dňa 2. júla boli zverejnené niektoré fotografie, ktoré dosvedčovali 

havarijný stav veže, kvôli ktorému bolo treba k jej rekonštrukcii 

pristúpiť okamžite. Fotografie bolo možné prezrieť si na nástenke 

v predsieni kostola.  

- Dňa 16. júla  sa o 14,30 hod. uskutočnila svätá omša na Uhrovskom 

hrade. Po nej bola aj opekačka v Čerešňovej. Na svätej omši za 

zúčastnili aj naši farníci. 



- Dňa 24. septembra sme slávili farské hody svätou omšou o 10,30 

hod. vo farskom kostole. Pri svätej omši sa uskutočnilo aj 

požehnanie úrody. Na svätej omši sa zúčastnili aj priatelia 

z družobnej obce Bohdíkov. 

- Dňa 22. októbra sa vo farnosti uskutočnila zbierka „Boj proti hladu“, 

ktorú už po jedenástykrát organizovala Vincentská rodina. Do 

zbierky sa dalo zapojiť zakúpením medovníkového srdiečka za 1 

EUR a podľa možností aj vyššou sumou. Výnos zbierky bol 350,63 

EUR. 

- Dňa 25. októbra boli na veži farského kostola vyvŕtané otvory na 

osadenie vežových hodín. 

- Dňa 9. novembra boli po prvýkrát v histórii nášho farského kostola 

osadené vežové hodiny. 

- Dňa 13. novembra boli na Ministerstvo kultúry SR odoslané 

žiadosti o dotáciu na rekonštrukciu veže a pravej strany lode 

farského kostola. 

- Dňa 15. novembra sa začalo – po sanácii omietky na veži farského 

kostola – rozoberať lešenie z veže kostola. 

- Dňa 24. novembra bolo kompletne odstránené lešenie z veže 

a začalo sa nanovo stavať na pravej strane lode kostola. 

- Dňa 19. decembra o 16,00 hod. prebehlo stretnutie so županom 

Jaroslavom Baškom, na úrade samosprávneho kraja v Trenčíne, za 

účelom požiadania o pomoc pri rekonštrukcii farského kostola.  

- Dňa 23. decembra sa uskutočnila spoločná predvianočná svätá spoveď 

v čase od 10,00 do 12,20 hod. 

 



Štatistické údaje za rok 2017:  

- Krsty: 12 

- Prvé sväté prijímanie: 5 

- Sobáše: 3 

- Pohreby: 8  

 

  

-  

 


